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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Nagy István, agrárminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Hogyan élheti túl a még "lendületben lévő" magyar 
élelmiszeripar az elkövetkező időszakot?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

A kormany.hu portálon megjelent „Lendületben az élelmiszeripar„ című hír azt írja, hogy dr. Felkai
Beáta,  az  Agrárminisztérium  élelmiszerlánc-felügyeletért  felelős  helyettes  államtitkár  szerint
Magyarország élelmiszeripara az elmúlt években számtalan nehézséggel találta magát szembe, de
köszönhetően a biztos alapoknak, javuló tendenciát mutat a hatékonyság és jövedelmezőség terén:

„Felhívta a figyelmet arra, hogy az élelmiszergazdaság egyik kiemelt célja továbbra is az, hogy a
magas minőség és a nagy termékválaszték mellett kiszámítható és minden körülmények között stabil
legyen az élelmiszerellátás. Ehhez biztosítani kell a megfelelő feltételeket a gyártáshoz, ismerni kell
a kereskedelmi sajátosságokat és a fogyasztók igényeit. A belföldi piac mellett az export és ennek
ösztönzése is kiemelt feladat.”

 

A  portfolio.hu  portálon  megjelent  „Kőkemény  prés  tizedelheti  meg  a  hazai
élelmiszergazdaságot„ című hír azt írja, hogy az idei évben látványosan pusztító aszály mellett egy
sor olyan tényező jellemezte és egyre inkább alakítja az élelmiszer-termékpályát, amely a laikusok
számára  talán  nem tűnnek  kiemelkedőnek,  ám a  teljes  szektor  számára  rendkívül  kedvezőtlen
koktélt jelentenek:

„A korábbiakhoz képest hihetetlen mértékben megdráguló termények és a kiugró árszinteket elért
műtrágya, valamint energia mellett a növekvő kamatok miatt egyre dráguló beruházások alaposan
erodálják  az  ágazatot,  és  már  rövidtávon  százmilliárdos  nagyságrendben  jelentenek
többletforgóeszköz-igényt.



 
Az elkövetkező időszak ezért a kemény alkalmazkodásról fog szólni Hollósi Dávid, a TakarékBank
és az MKB Bank Agrár- és Élelmiszeripari Üzletágának ügyvezető igazgatója szerint, amelyben
biztosan lesznek olyan szereplők is, akik végül alulmaradnak.

Az  ágazat  egésze  ugyanakkor  –  megfelelő  hatékonysági  előrelépés  és  koncentráció  után
megerősödve jöhet ki a mostani helyzetből.”

 

A  vg.hu  portálon  megjelent  „Közel  ezermilliárd  forintra  emelkedett  az  első  fél  évben  a
mezőgazdaság  hitelállománya„  című  cikk  a  mezőgazdasági  hitelállományáról  írt,  ami  a  KSH
adatain alapul:

„A mezőgazdaság hitelállománya 12,6 százalékkal, 969,4 milliárd forintra emelkedett az előző év
azonos időszakához képest.  Ezen belül  a  kedvezményes  hitelek aránya 69,6 százalékot,  a  piaci
hitelek  részesedése  pedig  30,4  százalékot  tett  ki  2022.  június  30-án.  Az  élelmiszeripar  is  nagy
elánnal vette fel a hiteleket.”

 

Kérdezem Önt:

Hogyan élheti túl a még „lendületben lévő” magyar élelmiszeripar az elkövetkező időszakot?

 

Budapest, 2022. október 8.
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